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MOCIÓ 

 

Que  presenta al Ple de L’Ajuntament de Carlet en nom del grup polític municipal 

BLOC NACIONALISTA VALENCIÀ-ELS VERDS ESQUERRA ECOLOGISTA DEL PAÍS 

VALENCIÀ (BLOC-Verds)  el regidor Sergi Domènech i Garcia, portaveu suplent del 

grup, per al seu debat i aprovació si escau: 

El transvasament Xúquer-Vinalopó des de l’assut de la Marquesa, que ha comptat 

amb l’acceptació de les societats de regants de la Ribera, de les institucions i de les 

associacions ecologistes, algunes tan notòries com Xúquer Viu, referent en la 

defensa del riu, torna a ser motiu de conflicte. La pretensió del PP de portar un nou 

canvi de presa al parlament valencià és una provocació per als habitants de la Ribera 

del Xúquer.  

La presa actual, difícil d’acceptar per les conques cedents com en tots els casos de 

transvasament, havia estat acceptada pels habitants de la Ribera com un mal menor 

en comparació amb la presa anterior des de l’embassament de Cortes de Pallàs. La 

presa de Cortes, que s’emportava l’aigua abans d’arribar a la Ribera, feia que el futur 

mediambiental del riu i de l’Albufera, que depèn en gran part de les aigües 

reaprofitades després de regar l’arròs, estigueren fortament amenaçats, així com 

l’agricultura de les dues riberes i l’Horta Sud, que reguen de la sèquia reial i el canal 

Xúquer-Túria, i sobretot el consum humà de les poblacions que beuen aigua del riu 

Xúquer (Horta Sud, la pròpia ciutat de València i fins i tot Sagunt). Els problemes que 

presentava per al riu i els seus habitants desencadenaren la  desestimació de les 

pretensions de finançament per part de la Unió Europea. Finançament del qual sí que 

gaudeix la presa d’aigües des de la Marquesa.  

Ara, de forma temerària i irresponsable, per part del president de la Generalitat, que 

deuria ser la persona més prudent per la seua responsabilitat institucional, es reobri 

de nou el conflicte amb la proposta de la presa d’aigües des de assut d’Antella. Este 

canvi que es proposa és, en essència, igual d’agressiu per als interessos del riu i dels 

riberencs (i d’altres usuaris de fora de la comarca ja esmentats) com ho era el 

transvasament des de Cortes, per la qual cosa encén de nou el conflicte en les 
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comarques i sistemes usuaris i usufructuaris del baix Xúquer i, el que és encara més 

inacceptable, és un President de la Generalitat qui incita a l’enfrontament entre els 

valencians: entre els habitants de les comarques del sud i els usuaris de les Riberes, 

Albufera, València i Sagunt.  

Com recorda Xúquer Viu els estudis tècnics realitzats per la Confederació 

Hidrogràfica del Xúquer durant els anys 2004 i 2005 han demostrat rotundament 

que el Xúquer no té “excedents” per transvasar al Vinalopó ni en Cortes ni en Antella. 

També cal tenir en compte que la Directiva Marc de l’Aigua així com les condicions 

imposades per la Comissió Europea per al finançament de les obres del 

transvasament exigeixen  que el riu compte amb cabals ecològics garantits al llarg de 

tot el seu recorregut com condició prèvia a qualsevol transvasament. Prendre l’aigua 

des de Cortes o Antella significaria una degradació irreversible del Xúquer i de 

l’Albufera, afectaria greument el subministrament als regants històrics de La Ribera, 

produiria la dessecació del riu entre Antella i Carcaixent, a partir del qual sols portarà 

fins Albalat aigües residuals i el poquet de material líquid contaminat que flueix pel riu 

Verd, suposaria una sobreexplotació de l’aqüifer de la plana sud de València i també 

suposaria perdre la garantia del  subministrament  d’aigua per al consum humà de 

València i la seua àrea metropolitana. A més a més enguany les restriccions d’aigua 

de la sèquia Reial han obligat a posar en marxa els pous de rec per salvar les collites. 

Un altra presa des d’Antella quina reducció produirà en els recs de La Ribera?, podrà 

suportar l’arbrat una reducció major de recs?, la producció no.  Finalment també cal 

senyalar que  l’ús lúdic, bany, piragüisme, etc. no podria mai recuperar-se si minven 

els cabdals 

Per tot això proposem al ple les següents propostes: 

1.ª  L’Ajuntament de Carlet manifesta el seu rebuig i la seua oposició frontal a 

qualsevol presa de transvasament al Xúquer aigües amunt de l’Assut de la 

Marquesa, per ser  absolutament inviable tant ambiental com ecològicament. 

2ª L’Ajuntament de Carlet  demana al Consell, al grup popular de les Corts 

Valencianes i a la Junta Central de Usuarios del Trasvase Júcar-Vinalopó que retire  

la proposta de realitzar la presa a l’Assut d’Antella. 
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3.ª L’Ajuntament de Carlet demana als diferents grups parlamentaris de les Corts 

Valencianes que s’oposen a la realització de la presa d’aigües des de l’Assut d’Antella. 

4.ª L’Ajuntament de Carlet manifesta el seu suport a les campanyes iniciades en 

defensa del riu promogudes pels regants, organitzacions ecologistes i ciutadanes, 

sindicats, ajuntaments i Xúquer Viu oposant-se a la presa de l’Assut d’Antella. 

5.ª Traslladar aquests acords al Molt Honorable President de la Generalitat 

Valenciana, al Consell, als grups parlamentaris de les Corts Valencianes i a les 

Mancomunitats de la Ribera Alta i Baixa, així com al Ministeri de Medi Ambient, a la 

Confederació Hidrogràfica del Xúquer i als grups del Parlament Europeu. 

 

Carlet, a 27 de setembre de 2007 

 

 

 

 

 

 

Sergi Domènech i García 
Portaveu Suplent 

 

 

 

 

SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA DE L’AJUNTAMENT DE CARLET 


